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Geachte leden van de Vaste Commissie, 

 

Basisconclusie van de staatsecretaris in de Kamerbrief van 7 april 20161 is dat er na 

een meerjarig experiment met flexibilisering van schooltijden in het primair onderwijs 

nog geen conclusie kan worden getrokken ten aanzien van de effecten van flexibele 

onderwijstijden. Er is slechts de constatering dat flexibele onderwijstijden kansen biedt 

en aan de andere kant risico’s met zich meebrengt. 

 

Hij stelt daarom voor het experiment te verlengen tot 2018 en de deelnemende 

scholen te blijven monitoren. Daarnaast zal door de staatsecretaris, in samenwerking 

met de experimentscholen en de PO-Raad, gewerkt gaan worden aan een 

concretiseringsslag van de globale randvoorwaarden. 

 

In de brief wordt uitgebreid stilgestaan bij de reden waarom er nog onvoldoende 

duidelijkheid is. Ook internationaal literatuuronderzoek, draagvlakonderzoek en 

gesprekken met belanghebbenden en de Inspectie hebben plaatsgevonden.  

 

Literatuuronderzoek laat belangrijke randvoorwaarden zien om succesvol te 

flexibiliseren. In grote lijnen blijkt hieruit dat kwaliteitszorg en een goede 

voorbereiding noodzakelijk zijn wanneer scholen willen flexibiliseren in de 

onderwijstijd. Ook moeten het personeel en het onderwijsconcept passen bij de 

voorgenomen flexibilisering en moet er geïnvesteerd worden in tijd en geld. Deze 

conclusie is met zoveel woorden ook terug te vinden in het eindrapport2 van de 

Inspectie uit 2014. 

 

Wat zorgwekkend is, is dat telkens terugkomt dat kwaliteit een harde voorwaarde is 

maar dat een opsomming van een mogelijk bereikte, verbeterde, kwaliteitsslag 

ontbreekt in de laatste Kamerbrief. Het enige wat in de laatste Kamerbrief wordt 

opgemerkt is dat er onvoldoende duidelijkheid is. Dat is verbazingwekkend omdat de 
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2 Eindrapport van het onderzoek op elf scholen naar de effecten van flexibele onderwijstijden op 
de kwaliteit van het onderwijs   
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Kamerbrief van 16 januari 20153 een toch zorgelijke situatie beschreef. De Inspectie 

concludeerde toen: 

 Merendeel van de scholen is van basiskwaliteit. 

 Slechts 2 scholen hebben een ononderbroken leerproces. 

 7 scholen volgen en analyseren leerlingontwikkeling onvoldoende. 

 De deelnemende scholen trekken veel zorgleerlingen. 

 Bij 8 scholen is sprake van tekortkoming in het vormgeven van de zorg voor 

leerlingen. 

 Sinds het begin van het experiment dalen de onderwijsresultaten. 

Hoewel de staatsecretaris in de laatste Kamerbrief opnieuw het willen waarborgen van 

onderwijskwaliteit benadrukt, blijkt uit die brief onvoldoende concreet op welke wijze 

de staatsecretaris een extra impuls wil geven aan het verbeteren van de 

onderwijskwaliteit. Ook missen wij de aandacht voor de belangen van werknemers, 

bijvoorbeeld monitoring van ervaren werkdruk. Dat mede gelet op de uitkomst van het 

draagvlakonderzoek waaruit blijkt dat 40% van de leerkrachten positief en 47% 

negatief staat tegenover het concept. 

 

Wanneer het experiment wordt voortgezet, is nadere concretisering van de wijze 

waarop de kwaliteit verbeterd zal worden en aandacht voor de ervaring(en) van 

werknemers noodzakelijk. De AOb is van mening dat hij als werknemersorganisatie 

ook betrokken moet worden bij het uitwerken van de randvoorwaarden zoals de 

staatsecretaris voor ogen heeft. De kwaliteit van het onderwijs staat of valt immers 

met de kwaliteit van de werknemers. Teneinde een volledig beeld te krijgen en een zo 

breed mogelijk draagvlak te bieden voor de beoogde randvoorwaarden, kunnen die 

randvoorwaarden niet alleen in overleg met de werkgeversorganisatie worden 

geconcretiseerd. 

 

Uiteraard zijn wij graag bereid om onze standpunten verder toe te lichten. 

 

Met vriendelijke groet,   

 

 

 

 

 

 

José Muijres 

Dagelijks bestuurder AOb 
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